
BR.0002.38.2022 

1 

 

PROTOKÓŁ NR XXXVIII/2022 

XXXVIII Sesji Rady Powiatu w Wałczu VI kadencji, 

która odbyła się 29 czerwca 2022 r. w godz. 1305- 1728 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Wałczu przy ul. Dąbrowskiego 
17. 

Obrady sesji były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad. 
Nagranie sesji udostępniono na stronie bip.powiatwalecki.pl 

Porządek obrad XXXVIII sesji Rady Powiatu w Wałczu VI kadencji:  
1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 
b) stwierdzenie quorum, 
c) przedstawienie porządku obrad, 
d) przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Powiatu w Wałczu, 
e) przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Powiatu w Wałczu. 

2. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie  od 09.04.2022r. do 
31.05.2022r.: 
a) dyskusja, 
b) przyjęcie informacji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas 
XXXV sesji Rady Powiatu w Wałczu VI kadencji powierzonych do realizacji  
Zarządowi Powiatu w Wałczu: 
a) dyskusja, 
b) przyjęcie sprawozdania. 

4. Sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa Powiatowego w 
Wałczu w okresie między sesjami: 
a) dyskusja. 

5. Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 9.04.2022r. do 
8.06.2022r.: 
a) dyskusja, 
b) przyjęcie informacji.  

6. Rozpatrzenie Raportu o stanie Powiatu Wałeckiego za 2021 rok: 
a) przedstawienie  Raportu przez Zarząd Powiatu w Wałczu, 
b) debata nad Raportem, 

− otwarcie debaty,  

− głosy radnych, 

− głosy mieszkańców, 

− zamknięcie debaty 
c)  podsumowanie debaty przez Zarząd Powiatu w Wałczu, 
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d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu 
wotum zaufania. 
7. Udzielenie Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium za 2021 rok: 

a) informacja o stanie mienia Powiatu Wałeckiego za 2021 r., 
b) przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Wałeckiego za rok 

2021, 
c) przedstawienie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu 

Wałeckiego za 2021 rok, 
d) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie 

wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego 
za 2021 rok, 

e) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu w 2021 roku, 

f) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie 
wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok, 

g) dyskusja, 
h) przyjęcie informacji o stanie mienia Powiatu Wałeckiego za 2021 r., 
i) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Wałeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu w 2021 
roku, 

j) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2021 
rok. 

8. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
w Wałczu za 2021 r.: 

a) sprawozdanie PCPR w Wałczu, 
b) stanowisko  Zarządu Powiatu w Wałczu, 
c) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w 

Wałczu, 
d) dyskusja, 
e) przyjęcie sprawozdania. 

9. Informacja na temat realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych na lata 2021-2027, za 2021r.:  
a) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 
b) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w 

Wałczu,  
c) dyskusja, 
d) przyjęcie informacji. 
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10. Informacja na temat  realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji społecznej i przestrzeganie  Praw 
Osób Niepełnosprawnych na lata 2021 -2025, za 2021 r.:  
a) informacja PCPR w Wałczu,  
b) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w 

Wałczu, 
c) dyskusja, 
d) przyjęcie informacji. 

11. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2021 dla powiatu wałeckiego: 
a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w 

Wałczu, 
b) dyskusja, 
c) przyjęcie oceny. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2022 
rok: 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu 
w Wałczu, 

b) dyskusja,  
c) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXVI/214/2018 w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązującego wymiaru godzin zajęć niektórych 

nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Wałecki: 

a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu 
w Wałczu, 

b) dyskusja,  
c) podjęcie uchwały. 

14. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych 
interpelacji, zapytań i wniosków. 

15. Interpelacje oraz zapytania radnych. 
16. Wnioski i oświadczenia radnych. 
17. Zakończenie sesji. 

 Ad. pkt. 1  
Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 

Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio, na podstawie §13 ust.3 Statutu 
Powiatu  
Wałeckiego otworzył obrady XXXVIII Sesji Rady Powiatu w Wałczu VI kadencji. 
Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio, przywitał Zarząd Powiatu, Radnych 
Rady Powiatu i Skarbnika Powiatu oraz zaproszonych gości. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że obrady sesji są transmitowane i utrwalane 
za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad zostaną 
udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej powiatu 
oraz biurze Rady Powiatu. 

b)  stwierdzenie quorum, 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził quorum. Na 
stan ogólny 17 radnych, obecnych 16 radnych. Nieobecny radny Cezary 
Skrzypczak. 
Wobec stwierdzonego quorum Rada Powiatu może podejmować prawomocne 
decyzje. 

Lista obecności radnych stanowi załączniki Nr 1 do protokołu * 
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załączniki Nr 2 do protokołu * 

c)  przedstawienie porządku obrad,   
Porządek obrad XXXVIII  Sesji Rady Powiatu został przedstawiony radnym 
w materiałach na sesję, stanowi załącznik Nr 3 do protokołu*. 

Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio poinformował, że w dniu 27 
czerwca  2021r. Zarząd Powiatu w Wałczu złożył pisemny wniosek o wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały: 

➢ zmieniająca uchwałę NR XXXII/221/2021 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 16 
grudnia 2021r. w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2022-2034. 

Wniosek i projekty uchwał  stanowią  załącznik Nr 4 do protokołu*. 

Zgodnie z art.15 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym rada powiatu może 
wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 
wniosek o wprowadzenie do porządku obrad  punktu  „Podjęcie uchwały 
zmieniającej uchwałę NR XXXII/221/2021 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 16 
grudnia 2021r. w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Wałeckiego na lata 2022-2034.” 

LICZBA OBECNYCH - 16 
GŁOSY ZA - 16 (Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, 
Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, 
Sławomir Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Tomasz Srebrzyński, 
Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
W wyniku głosowania został wprowadzony punkt 13 do porządku obrad.  
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Pozostałe punkty otrzymują numerację kolejną.  
Przewodniczący Rady zapytał się Radnych czy są inne propozycje zmiany 
w porządku obrad sesji. 

d) przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Powiatu w Wałczu, 

Protokół z XXXV sesji Rady Powiatu w Wałczu, która odbyła się w dniu 20 kwietnia 
2022 r. został przygotowany i wyłożony w statutowym terminie. Nie zostały 
zgłoszone ani wniesione ze strony Państwa Radnych poprawki  i uzupełnienia do 
protokołu, w związku z powyższym przechodzimy do przyjęcia protokołu z XXXV 
sesji rady Powiatu w Wałczu. 

LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA - 16 (Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, 
Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, 
Sławomir Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Tomasz Srebrzyński, 
Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 

e) przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Powiatu w Wałczu, 

Protokół z XXXVI sesji Rady Powiatu w Wałczu, która odbyła się w dniu 28 kwietnia 
2022 r. został przygotowany i wyłożony w statutowym terminie. Nie zostały 
zgłoszone ani wniesione ze strony Państwa Radnych poprawki  i uzupełnienia do 
protokołu, w związku z powyższym przechodzimy do przyjęcia protokołu z XXXVI 
sesji rady Powiatu w Wałczu.  

LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  -  16 (Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, 
Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, 
Sławomir Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Tomasz Srebrzyński, 
Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 

Ad. pkt. 2. 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie  od 09.04.2022r. do 
31.05.2022r.: 
Przedmiotową pisemną informację załączono do materiałów na XXXVIII Sesję Rady 
Powiatu w Wałczu. Stanowi ona załącznik nr 5 do niniejszego protokołu*. 

a) dyskusja  
Radny Janusz Różański ( 00:15:42), Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio 

(00:18:38), Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz (00:18:52), Radny Roman 

Wiśniewski (00:19:27), Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz (00:22:04 ), 
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Wicestarosta Wałecki Jolanta Wegner (00:23:42), Starosta Wałecki Bogdan 

Wankiewicz (00:24:47),  Radny Roman Wiśniewski (00:26:53)  

Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu 
poddał pod głosowanie Informację o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie  
od 09.04.2022r. do 31.05.2022r. 

b) przyjęcie informacji 
LICZBA OBECNYCH - 16 
GŁOSY ZA  - 16 (radni: Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, Jan 
Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, Sławomir 
Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Cezary Skrzypczak, Tomasz 
Srebrzyński, Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman 
Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 

Ad. pkt. 3. 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas 
XXXV sesji Rady Powiatu w Wałczu VI kadencji powierzonych do realizacji  
Zarządowi Powiatu w Wałczu: 
Przedmiotowe pisemne sprawozdanie załączono do materiałów na XXXVIII Sesję 
Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi ono załącznik nr 6 do niniejszego protokołu*. 

a) dyskusja 
Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu 
poddał pod głosowanie Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu 
podjętych podczas XXXV sesji Rady Powiatu w Wałczu VI kadencji powierzonych 
do realizacji  Zarządowi Powiatu w Wałczu. 

b) przyjęcie sprawozdania 
LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  -  16 (Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, 
Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, 
Sławomir Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Tomasz Srebrzyński, 
Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 

Ad. pkt. 4. 
Sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa Powiatowego w 
Wałczu w okresie między sesjami: 
Przedmiotowe pisemne sprawozdanie załączono do materiałów na XXXVIII Sesję 
Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi ono załącznik nr 8 do niniejszego protokołu*. 
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a) dyskusja 
Radny Jerzy Goszczyński (00:30:20), Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz 

(00:32:17), Radny Roman Wiśniewski (00:34:53),  Starosta Wałecki Bogdan 

Wankiewicz (00:36:35), Radny Roman Wiśniewski (00:37:26) 

Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu 
przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. pkt. 5. 

Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 9.04.2022r. do 
8.06.2022r.: 
Przedmiotową pisemną informację załączono do materiałów na XXXVIII Sesję Rady 
Powiatu w Wałczu. Stanowi ona załącznik nr 9 do niniejszego protokołu*. 

a)  dyskusja. 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał 
pod głosowanie  
Informację o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 9.04.2022r. do 
8.06.2022r.: 

b)  przyjęcie informacji  

LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA - 16 (Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, 
Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, 
Sławomir Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Tomasz Srebrzyński, 
Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 

Ad. pkt. 6. 

Rozpatrzenie Raportu o stanie Powiatu Wałeckiego za 2021 rok. 
Przedmiotową pisemną informację przekazano radnym w dniach od 27.05. do 
1.06. Stanowi ona załącznik nr 10 do niniejszego protokołu*. 

a) przedstawienie Raportu przez Zarząd Powiatu w Wałczu, 
Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz przedstawił Raport o stanie Powiatu 

Wałeckiego za 2021 rok. (00:39:28) 

b) debata nad Raportem 

− otwarcie debaty  

Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio otworzył debatę nad Raportem o 
stanie Powiatu Wałeckiego za 2021 rok.(00:57:32) 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Raport o stanie jednostki 
samorządu terytorialnego, debata nad raportem przedstawionym przez organ 
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wykonawczy oraz głosowanie na udzieleniem organowi wykonawczemu wotum 
zaufania to nowe instytucje prawa samorządowego, wprowadzone do systemu 
prawnego ustawą z dnia 11 stycznia 2018r. o zmianie niektórych ustaw w celu 
zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i 
kontrolowania niektórych organów publicznych. Raport w głównej mierze to 
ocena pracy Zarządu Powiatu w Wałczu, ale to również ocena funkcjonowania 
całej jednostki samorządu terytorialnego, której częścią jest także Rada Powiatu 
w Wałczu.  Dzisiejsza debata jest czwartą debatą nad raportem o stanie Powiatu 
Wałeckiego. Przypomniał, że ustawodawca jednoznacznie określił, że rozpatrzenie 
raportu   o stanie powiatu następuje po przeprowadzeniu debaty. Debatę określa 
się jako szczególny rodzaj dyskusji, w tym przypadku nad raportem o stanie 
powiatu.  W orzecznictwie nadzorczym zwraca się obecnie baczniejszą uwagę na 
aspekty proceduralne, które wpływają również na prawidłowość podjęcia uchwały 
w sprawie udzielenia wotum zaufania, choćby takie jak otwarcie debaty, 
zamknięcie debaty oraz przebieg debaty.  
W niniejszej debacie mogą wziąć udział wyłącznie radni.  
Poinformował, że niestety, żaden z mieszkańców powiatu wałeckiego nie wyraził 
chęci wzięcia udziału w debacie, gdyż nie dokonano zgłoszenia zgodnie z 
informacją dotyczącą zgłaszania się Mieszkańców Powiatu Wałeckiego do udziału 
w debacie nad Raportem o stanie Powiatu Wałeckiego za 2021 rok. Stwierdził ,ze 
niewątpliwie byłby to ważny głos w debacie, pozwalający ocenić, co sądzą i myślą 
mieszkańcy, jakie mają  oczekiwania, jakie potrzeby zgłaszają.  

− głosy radnych,  

w debacie udział wzięli:  

Radny Janusz Różański (01:00:01), Radny Roman Wiśniewski( 01:08:01),  

Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio (01:32:16)., Radny Roman 

Wiśniewski (1:32:35), Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio (01:34:14), 

Radny Roman Wiśniewski (01:34:23), Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz 

Wenio (01:35:46), Radny Roman Wiśniewski (01:36:26),  Radny Jerzy Goszczyński 

(01:36:55),  Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio (01:53:32), Radny 

Roman Wiśniewski (01:53:58), Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio 

(01:55:52), Romana Wiśniewskiego (01:55:57), Przewodniczący Rady Powiatu 

Tadeusz Wenio (01:56:57), Radny Roman Wiśniewski (01:57:04), Radny Bogdan 

Białas (01:57:51), Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio (02:08:08), 

Starosta wałecki Bogdana Wankiewicza (02:08:58), Radny Roman Wiśniewski 

(02:11:31), Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio (02:16:05), Radny 

Roman Wiśniewski ( 02:16:12), Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio 

(02:16:25), Radny Janusz Różański (02:16:39), Radny Bogdan Białas 
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(02:18:21),Radny Roman Wiśniewski (02:19:26),Radny Bogdan Białas (02:20:04), 

Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio (02:20:12)  

− zamknięcie debaty  

Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio zamknął  debatę nad Raportem o 
stanie Powiatu Wałeckiego za 2021 rok. (02:20:42) 

c) podsumowanie debaty przez Zarząd Powiatu w Wałczu, 

Starosta Wałecki  podsumował debaty nad raportem o stanie Powiatu Wałeckiego 
za 2021rok. (02:21:05) 
Przewodniczący rady Powiatu Tadeusz Wenio (02:30:34) 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu 
wotum zaufania. 

LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  -  14 (Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, 
Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, 
Sławomir Niewczas, Ireneusz Sawczyszyn, Tomasz Srebrzyński, Bogdan 
Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch,) 
GŁOSY PRZECIW – 2 (radni: , Janusz Różański , Roman Wiśniewski) 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
W wyniku imiennego głosowania uchwała została przyjęta i otrzymuje Nr 
XXXVIII/250/2022 Uchwała wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu*.  

Ad. pkt 8.  
Udzielenie Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium za 2021 rok. 

a) informacja o stanie mienia Powiatu Wałeckiego za 2021 r., 

Przedmiotową Informację załączono do materiałów na XXXVIII sesję Rady Powiatu 
w Wałczu. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu*. 

b) przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Wałeckiego za rok 

2021, 

Przedmiotowe Sprawozdanie załączono do materiałów na XXXVIII sesję Rady 

Powiatu w Wałczu. Stanowi ono  załącznik do niniejszego protokołu*. 

c) przedstawienie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu 

Wałeckiego za 2021 rok, 

Przedmiotowe Sprawozdanie załączono do materiałów na XXXVIII sesję Rady 
Powiatu w Wałczu. Stanowi ono  załącznik do niniejszego protokołu*. 
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Skarbnik Powiatu poinformował , że przedstawił  punkt 7 b) i 7 c)  porządku obrad  

łącznie.  

Paweł Gwozdecki - Skarbnik Powiatu (02:33:03) 
„Panie Przewodniczący Panie i Panowie Radni sprawozdanie z wykonania budżetu 
wykonuje kwestie dochodową i wydatkową  oraz przytacza on przychody i 
rozchody. Takim najistotniejszym elementem to jest to ile wpłynie do nas. W roku 
2021 Powiat uzyskał dochody budżetowe w kwocie ponad 72 mln , z czego 
wykonał plan w 81,9%. Ważne jest oczywiście to, że ten plan dochodowy był 
wykonany w jak najwyższym stopniu , ale jakby można było mierzyć jakość 
wykonania zadania tym jaka była strona wydatkowa. W samych dochodach 
najistotniejszym elementem jest to ile Powiat  otrzymuje dochodów, którymi 
może swobodnie dysponować, czyli dochodami bieżącymi, ale nie tymi 
niedotacyjnymi. Powiat Wałecki w roku poprzednimi tymi dochodami bieżącymi 
niedotacyjne wykonał w 97%  to 23 719 096,10 zł, zabrakło ok. 800 tyś zł.  do 
pełnego wykonania to było spowodowane przed wszystkim brakiem refundacji 
środków, refundacji wydatków, które miały być poniesione , tutaj myślę o Punkcie 
Szczepień Powszechnych oraz brakiem udziału w dochodach Skarbu Państwa. Te 
pierwsze nie jeszcze dla Powiatu szczególnie istotne , tam nie było strony 
wydatkowej i to jest kwestia neutralna niewykonania tych dochodów. Pozostaje 
ok. 600 tyś zł niewykonanych, które mogły mieć istotny wpływ na finansowanie 
Powiatu , natomiast to jest 600 tyś zł wobec 24 mln zł , jest to kwota istotna, ale 
aż tak silnie nie zaważyła na wykonaniu budżetu. Budżet Powiatu sobie poradził 
,bo oczywiście zakładamy, pewne rezerwy na niewykonanie pewnych grup 
dochodowych. Można powiedzieć, że w 98% budżet ten w tych warunkach został 
zrealizowany. Kolejne elementy, które miały wpływ na wykonanie w 81% pełnych 
dochodów budżetowych , to dotacje które otrzymuje Powiat  i to dotacje na 
zadania bieżące i dotacje na zadania majątkowe. Brak i wykonania dotacji na 
zadaniach bieżących to są przede wszystkim braki w dotacjach na realizację 
programów współfinansowanych z  budżetu  Unii Europejskiej  i tutaj też trzeba 
powiedzieć , że jak strona dochodowa tak i strona wydatkowa była umniejszona 
więc również miało to neutralny wpływ na wynik budżetu. Taka sama jest sytuacja 
w przypadku środków na zadania majątkowe natomiast kwota tam była sporo 
wyższa, ponieważ wykonanie dochodów majątkowych tych dotacyjnych było 
stosunkowo niski to jest 36,7% , związek był że strona wydatkowe, to też były 
inwestycje przy udziale środków UE oraz też inwestycje które nie zostały 
rozpoczęte, mówimy tutaj o tych termomodernizacji, z funduszy Norweskich, te 
dofinansowanie nie było tak atrakcyjne żebyśmy mogli dźwignąć te projekty i tak 
było w ubiegłym roku , że były przeznaczone do realizacji i w związku z tym mamy 
tak nisko zrealizowany. Powtarzam tutaj nie było ryzyka niebezpieczeństwa 
ponieważ skorelowane to było ze stroną wydatkową, ponieważ jak nie zostało 
zrealizowane to nie zostało zrefundowane stąd brak w dochodach. Wydatki 
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Powiatu globalnie 76 073 205,74  zł z czego majątkowe to 24 033 254 zł, wydatki 
bieżące w kwocie 61 644 293,21 zł , tutaj podobnie wydatki bieżące 
zrealizowaliśmy w 94 % czyli stosunkowo wysoko , a ta różnica to jest różnica 3 
mln zł , między 100% wykonaniem , ta różnica wynikała przede wszystkim też z 
realizacji środków opartych na środkach europejskie to są wszystkie takie pro 
dotacyjne środki i w efekcie wydatki jakby jedno z drugim jest skorelowane , nie 
ma tutaj żadnych oszczędności, a z drugiej strony nie ma też wydatków po drugiej 
stronie i tutaj też mamy do czynienia z takim neutralnym   wynikiem dla budżetu. 
Oczywiście dążenie do niższego wykonania wydatków jest jak najbardziej 
właściwe. Natomiast plan budżetu zakłada źródła finansowania w związku z 
powyższym przy utworzeniu go w odpowiedni sposób, czyli realistycznie te 100% 
wykonanie nie jest  czymś nagannym , to jest wykonane taki jak powinno być. 
Wydatki majątkowe zrealizowane w 60% zabrakło 10 mln do wykonania w pełni, 
wykonano w 14 mln. Tu jest efekt nie realizacji programu 
termomodernizacyjnego,  z funduszu Norweskich  jak ich opóźnienia realizacji 
części inwestycji, nie do końca opóźnienia bo one finalnie i tak k zostały zamknięte, 
a różnym ich harmonogramowaniem  w roku 2021, gro z nich przeszło w rok 2022. 
W bieżącym roku będą sfinalizowane i będą zrefundowane. Największym 
kierunkiem wydatkowania w budżecie jest oświata, globalnie łącznie 
z inwestycjami w ubiegłym roku budżet oświaty to łącznie prawie 37 mln 700 tys. 
zł, tj. 49 % budżetu to są wydatki inwestycyjne majątkowe. Najwięcej wydajemy 
w oświacie na wynagrodzenia i  pochodne, globalnie koszt wynagrodzeń 
i pochodnych w oświacie to jest ponad 20 mln zł, zestawimy to z subwencją 
oświatową, która wyniosła 20 mln 900  tys. zł , w której zwarta jest część która ma 
finansować oświatę niepubliczną, to jest ponad 3 mln 200 tys. zł To widzimy na 
tym przykładzie, że w samych wynagrodzeniach Powiat musi znaleźć z innych 
środków pieniądze na to żeby pokryć tak ważny element czyli opłacić pracę 
nauczycieli oraz obsługi.   Globalnie wynagrodzenia w całym budżecie to jest 
kwota 38 mln zł. tj. 61 % budżetu w całości , opieramy się na usługach na pracy 
ludzkiej, więc ten wynik nie jest zaskoczeniem. Przechodząc tak jakby kolejnych 
kierunków wydatkowania to mamy po kolei kwestie dróg na które wydaliśmy 
w zeszłym roku 10 mln 435 tys. łącznie z inwestycjami, administracji ponad 8 mln 
, oraz rodzina i piecza zastępcza  5 mln 120 tys. zł. Ta ostania wymieniona 
kategoria , nie jest oparta na dotacjach , jest oparta na dochodach własnych 
powiatu i oprócz odpłatności gmin, które wynoszą 1 mln 800 tyś zł , całą reszta 
jest właśnie finansowana dochodami o których powiedziałem na początku czyli 
dochodami własnymi powiatu , które nie są dochodami edukacyjnymi. Globalnie 
wynik budżetu za ubiegły rok kwota ponad 2mln900 tys. w części bieżące, czyli 
wydatki bieżące minus dochody bieżące. To jest istotne , ze za sprawą takie wyniku 
Powiat mógł spłacić swoje zadłużenie z przewidzianymi sumami rat w wysokości 
2 mln 590 tys. , czyli pozostała tak skromna nadwyżka w kwocie 400tys. 
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w znaczeniu ogólnym. Trzeba pamiętać, że Powiat w roku ubiegłym otrzymał 
transfer ponad 1 mln 600 tys zł który ma służyć pokryciu różnic które miały 
wystąpić w bieżącym roku w dochodach od osób fizycznych , bez tego transferu 
byłoby Powiatowi trudno chodź dalibyśmy rade , bo z ubiegłego roku zostało 
Powiatowi wolnych środków około 1 mln  700tys. zł. Wyszlibyśmy na zero, 
natomiast z budżetem deficytowym de facto zużyciem środków kredytów które 
zaciągaliśmy wcześniej , a które służyłyby spłacie rat kredytów  tychże kredytów, 
tych zaciąganych wcześniej. Byłoby to zero, dobrze że te środki wpłynęły, no ale 
ta rekompensata jest marna ona w sumie z podatkami od udziału osób fizycznych 
mamy w wysokości  10 mln 300 tys. zł. Daje nam 12 mln budżet w tej podziałce 
powinien być przynamniej 14 mln żebyśmy mogli dobrze funkcjonować.”  

d) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w 

sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu 

Wałeckiego za 2021 rok, 

Uchwałę Nr K.50.297.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Szczecinie z dnia 20 kwietnia 2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu 
z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2021 rok wraz z informacją o stanie 
mienia załączono do materiałów na XXXVIII sesję Rady Powiatu . Stanowi ona 
załącznik do protokołu*. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Wałczu Ireneusz Sawczyszyn przedstawił 
opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie: 
(02:49:20) 

„Uchwała Nr K.50.297.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 20 kwietnia 2022 r. w sprawie wyrażenia opinii 
o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2021 rok wraz z 
informacją o stanie mienia.  
Na podstawie art. 13 pkt 5 w związku z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 
1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2019 r. poz. 2137) Skład 
Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie pozytywnie opiniuje 
sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2021 rok, przedłożone 
wraz  z informacją o stanie mienia.” 

e) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

Zarządowi Powiatu absolutorium   z tytułu wykonania budżetu w 2021 

roku, 

Przedmiotowy wniosek załączono do materiałów na XXXVIII sesję Rady Powiatu w 
Wałczu. Stanowi on  załącznik do niniejszego protokołu*. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu Tomasz Srebrzyński 

przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej: (02:51:23) 
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„Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu z dnia 6 czerwca 2022 r. w 
sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu  w Wałczu absolutorium z tytułu  
wykonania budżetu za rok 2021. Na podstawie art. 16 ust. 3 ustawy z dnia 5 
czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym  (Dz. U. z 2022 r. poz. 528)  oraz art. 
270 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. 
z 2021 r. poz. 305, poz. 1236, poz. 1535, poz. 1773, poz. 1927, poz. 1981, poz. 
2270; z 2022 r. poz. 583, poz. 655)  Komisja Rewizyjna Rady Powiatu w Wałczu po 
rozpatrzeniu: 

− sprawozdania finansowego Powiatu Wałeckiego za 2021 r.; 

− sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2021 r. wraz z 

opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu; 

− informacji o stanie mienia Powiatu Wałeckiego, 

postanawia, co następuje: 
1) pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Powiatu Wałeckiego za 2021 r., 

2) zwraca się do Rady Powiatu w Wałczu z wnioskiem o udzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu w Wałczu z tytułu wykonania budżetu za 

2021r. 

Uzasadnienie: 
Komisja Rewizyjna po rozpatrzeniu: 

− sprawozdania finansowego Powiatu Wałeckiego za 2021 r.; 

− sprawozdania Zarządu Powiatu w Wałczu z wykonania budżetu Powiatu 

Wałeckiego  za 2021 r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o 

tym sprawozdaniu; 

− informacji o stanie mienia Powiatu Wałeckiego 

stwierdza: 
1. Przedłożone Komisji sprawozdanie finansowe składa się z: 

− bilansu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego  za 2021 r.; 

− łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów jednostek 

budżetowych  

i zakładów budżetowych; 

− łącznego rachunku zysków i strat  

− łącznego zestawienia zmian w funduszu  

− informacji dodatkowej  

2. Sprawozdanie finansowe zostało sporządzone na podstawie danych 

księgowych wynikających z zamknięcia ksiąg rachunkowych na dzień 31 

grudnia 2021 r.   Ze sprawozdania wynika, że: 

1) suma aktywów i pasywów bilansu łącznego na koniec 2021 roku wyniosła 
106 020 070,73 zł; 

2) zysk netto na koniec 2021 roku wyniósł 12 286 797,74 zł; 
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3) stan funduszu na koniec 2021 roku wyniósł 91 110 690,28 zł; 
4) stan zobowiązań finansowych na koniec 2021 roku wyniósł 29 383 158,05 

zł  
3. Ze sprawozdania z wykonania budżetu wynika, iż: 

1) planowane dochody budżetowe w kwocie 87 978 335,63 zł, wykonano w 
kwocie 72 057 429,05 zł, co stanowi 81,9 % planu  

2)  planowane wydatki budżetowe w wysokości 89 573 017,63 zł, 
zrealizowano w kwocie 76 073 205,74 zł, co stanowi 84,9 % planu,  

3) wynik wykonania budżetu to 4 015 776,69 zł deficytu przy planowanym w 
kwocie 1 594 682 zł, 

4) Zarząd Powiatu w 2021 roku pozyskał dodatkowe środki na łączną kwotę 
10 134 738 zł,  

4. Z informacji o stanie mienia wynika, że: wartość mienia Powiatu Wałeckiego 
na dzień 31.12.2021r. wynosi 77 355 032,86 zł.  
Komisja Rewizyjna oceniła całokształt spraw związanych z wykonaniem budżetu i 
wysłuchała ustnych wyjaśnień Skarbnika Powiatu. Na podstawie powyższych 
danych oraz przeprowadzonych czynność i sprawdzających Komisja Rewizyjna 
ocenia, że Zarząd realizując zadania związane   z wykonaniem budżetu, kierował 
się zasadą celowości, legalności, rzetelności  i oszczędności w gospodarowaniu 
środkami publicznymi. Komisja nie stwierdziła uchybień w tym zakresie.” 

f) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie 

w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2021 rok, 

Uchwałę NR 50-127/2/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 9 czerwca 2022 r. w sprawie wydania opinii o 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 
2021 przekazano do materiałów na XXXVIII sesję Rady Powiatu.  Stanowi ona 
załącznik do protokołu*. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Wałczu Ireneusz Sawczyszyn przedstawił 
opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie: 
(02:57:02) 

„Uchwała NR 50-127/2/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej  
w Szczecinie z dnia 9 czerwca 2022 r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w 
Wałczu absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2021. 
Na podstawie art. 13 pkt 8 w związku z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 
1992 r.o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz.U. z 2019 r. poz. 2137) Skład 
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Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie pozytywnie opiniuje 
wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 
2021.” 

Po czym Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio otworzył dyskusję 
w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu  absolutorium za 2021 rok. 

g) dyskusja, 

Roman Wiśniewski - Radny Rady Powiatu (02:58:48) 
- „Tytułem dwóch sprostowań jedno sprostowanie do wypowiedzi Pana 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej można było odnieść wrażenie, że Komisja 
jednogłośnie zaakceptowała sprawozdanie, tak nie było. Drugie jeszcze raz wrócę 
do  poprzedniej dyskusji odnośnie dobrej współpracy , gdyby dobra współpraca 
była to moje wnioski udział w komisjach Społecznej i Budżetu byłyby rozpatrzone 
w związku z tym, pewnie część dyskusji mogłaby się tam przenieś, na tamte forma 
,niestety Pan Przewodniczący jak poprzedni łamią prawo i nie poddali pod 
rozpatrzenie moich wniosków gremium które jest do tego uprawnione czyli Radzie 
Powiatu. Mam kilka pytań , jedno do stanu mienia komunalnego. Tutaj proszę 
Państwa nie jest odkrywcze, że część tego mienia ma wartości , zresztą to było 
tutaj powiedziane, ze te wartości są niedoszacowane , bo nie ma sensu robić 
operatu na drogi, żeby je przeszacowywać i są to jakieś wartości księgowe,  
umorzone, nie ma co do tego wątku rozwijać  Jest też część nieruchomości 
komercyjnych które pracują na rzecz mieszkańców Powiatu Wałeckiego, jest to 
odrębny temat czy dobrze czy złe, chyba nie ma tutaj większych uwag . Tą gminę 
Krzyż Wielkopolski tą nieruchomość o której rozmawiamy od dawna jest zapisane 
było to proponowane przyjęcie na rzecz gminy Krzyż Wielkopolski, chciałem się 
dowiedzieć ile razy , czy jest to ponawiane, ja bym to ponawiał przynajmniej  raz 
w roku, a być może jednak warto podjąć próbę komercyjnego zbycia, chciałbym 
wiedzieć jakie kroki podjęte, żeby komercyjnie zbyć tą nieruchomość. Było 
mówione ja tylko podniosę to, żeby mieszkańcy wiedzieli mamy 82 % niecałe  
wykonania dochodów  budżetu , jest to dość duża rozbieżność. Mamy 
niedoszacowane , akurat tutaj nie ma wielkiego problemu bo jest  przekroczony 
wzrost dochodu z podatku od osób prawnych  co jest optymistyczne, albo nie było 
doszacowane albo te osoby prawne dobrze funkcjonują w związku z tym mogły 
więcej wpłacić do naszego budżetu. Wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych , tutaj było 
mówione na Komisji Rewizyjnej , ze to wynika 708% wykonania fajne , tylko ja 
rozumiem są to rozliczenia z poprzednich okresów i stąd taki wskaźnik, no  
mniejsze zrealizowania zadań z administracji rządowej , trudno mieć o to 
pretensje , podobnie jest środki na dofinansowanie własnych zadań bieżących 
gmin pozyskane z innych źródeł , podobnie , może nie podobnie , mamy tutaj tylko 
30% wykonania na 136 tys. zł mamy 41 tys. zł. Jeżeli chodzi o dotacje celowe, 
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wykonanie jest niecałe 60% , co wynika albo no powiedzmy z niedoszacowania,  z 
rozminięcia się w czasie wpływów na nasze konto. Jest wykonanie ze sprzedaży 
składników majątkowych zakładana była 1148 zł , wykonano 4000 zł nie są to duże 
kwoty , ale wpływy ze sprzedaży składników majątkowych 1148 zł , plan 
wykonania z nabycia własności oraz użytkowania nieruchomości wieczystych, to 
powtarza się co roku jest 300 tys. zł i jest 0 póki nie sprzedamy tego ja rozumiem 
na Okulickiego tego obiektu. Opłaty pocztowe 110 tys. zł już o tym mówiłem 
wielokrotnie , można by chociaż spróbować ograniczyć te kwoty wprowadzając 
korespondencję elektroniczną, ale tutaj jest opór duży i niezrozumiały , po co 
wydawać te pieniądze jak można ich nie wydawać. Jak wcześniej mówiłem  
pytałem się i potwierdzałem jest dwa tygodnie na odpowiedź radnemu na 
interpelacje, ja poprosiłem o informacje ile zostało wydanych pieniędzy na 
podróże zagraniczne  nie dostałem tych odpowiedzi, są tu wypisane nie wiemy na 
co i w jakim celu. I Załom proszę Państwa , co tu dużo mówić pieniądze wszystko 
na to wskazuje, przez upór, kompetencje stracimy na tym i to dość duże pieniądze 
wszystko na to wskazuje. Dziękuję.”  

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu (03:05:25)  
- „Ja bym chciał powiedzieć , nie odnosząc się do wszystkich szczegółów, 
chciałbym powiedzieć ze popieram strategie Zarządu, tym bardziej że kiedyś 
byłem członkiem Zarządu i ta strategia nie uległa zmianie , ona jest bardzo 
podobna bliźniaczo podobna do tamtej, czyli  po prostu wykonywanie 
maksymalnej ilości inwestycji, które poprawią życie wszystkich obywateli naszego 
powiatu, natomiast jeżeli chodzi o borykanie się z trudnościami budżetowymi to 
jest to rola i Zarządu i Rady Powiatu i przenoszenie tych problemów na forum 
Mieszkańców całego Powiatu jest nieporozumieniem. My deklarowaliśmy się, ze 
chcemy uczestniczyć w trudnej sytuacji , trudnych problemach  w rozwiazywaniu 
tych problemów w pomaganiu rozwiazywania tych problemów i dlatego dzisiaj 
mówienie o trudnościach , ze my tam mamy ograniczone możliwości itd. To 
właściwie nie powinno nikogo interesować, my mamy zrobić tyle ile to jest 
możliwe w kadencji dla Mieszkańców i oni maja być zadowoleni i widzieć postęp 
który się dzieje na ich oczach i z którego oni korzystają. , ten Powiat jednym 
słowem ma być bardziej przyjazny Mieszkańcom Powiatu i to jest nasze główne 
zadanie i ta strategia obecnego Zarządu też mi się podoba, że  się z tego nie 
wycofał , że nie zaczyna publicznie liczyć wszystkich pieniędzy, które są potrzebne 
a nie można itd. Nie podkreślam tę role , bo wbrew tego co tutaj padło, 
zdobywanie pieniędzy nie jest rzeczą łatwą, co pokazują inne gminy i powiaty, 
które maja znacznie większą trudność. Po drugie szukajmy sojuszników w 
zdobywaniu tych środków skoro taki system funkcjonuje, bo jesteśmy jego 
uczestnikami , to szukajmy środków po wszystkich stronach , nie tylko tam 
pokazujmy gdzie związani jesteśmy przyjacielsko jakimiś układami, tylko 
pokazujmy stan faktyczny i pracujmy razem ze wszystkimi stronami , które mogą 
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nam pomóc, my jesteśmy tylko cząsteczką, ale bardzo ważną cząsteczką Państwa  
i mamy w tym uczestniczyć , czy my mamy większe sympatie po tej stronie czy po 
tamtej stronie , ma to mniejsze znaczenie, po za ileś lat śladu po nas nie zostanie, 
zostanie ten ślad w postaci materialnej, która możemy jeszcze dzisiaj zbudować. 
Dlatego szukanie sojuszników po wszystkich stronach, jest rzeczą ważną i nie 
wolno  antagonizować dodatkowo stron, bo nieraz to zauważam i jest mi bardzo 
przykro, nie jest o taką główną rolą tego naszego Zarządu, ale czasem zauważam , 
że niektóre inwestycje, że niektóre środki przekazane są bardziej podkreślane 
jeżeli są z jednej strony, a mniej podkreślane jeżeli są z drugiej strony. Starajmy się 
to wyeliminować, to chyba będzie z korzyścią dla nas wszystkich. Aktywizujmy też 
gminy, bo dlatego że są ż gminy które są nastawione na to i burmistrzowie którzy 
wiedza że tak trzeba  i oni potrafią dużo zrobić żeby pomóc swoim mieszkańcom. 
Ale są burmistrzowie , którzy mają mniejszą aktowość w tej sprawie i chyba naszą 
rolą zawsze było od początku było to , że szukaliśmy zawsze tego lidera, tym 
liderem był powiat, ten powiat się sprawdził w różnych sprawach i niech ten 
powiat pozostanie tym liderem, ale aktywizacja tych samorządów szczególnie tych 
gminnych też powinno być  jednym z naszych naczelnych zadań. Jeszcze raz chce 
podkreślić co dzisiaj padło i to co dzisiaj powiedziałam , że mówię o całym 
Zarządzie naprawdę każdy w Zarządzie odgrywa ważną rolę i te wszystkie sprawy 
które są związane z omawianiem z różnym zdaniem z różnym spojrzeniem, 
przeżywałam to samo dlatego mogę to powiedzieć. Mają znaczenie , one na 
pewno są w dobrej wierze  budowane, a nie raz mamy tutaj naturalne różnie , ale 
wsłuchać w każdy  głos trzeba i decyzje które będzie Zarząd podejmować i teraz i 
w przyszłości, powinny tylko zawsze tylko pro publico bono tego bardzo 
serdecznie życzę”.    

Roman Wiśniewski - Radny Rady Powiatu (03:10:01)  
- „Z wielkim szacunkiem , ale mam inne zdanie tak jak odbieram głos pana 
Radnego Starosty Goszczyńskiego dyskusja nie jest nigdy antagonizowaniem, brak 
dyskusji prowadzi do wielu nieszczęść do wielu problemów przykrywanie , nie 
eksponowanie problemów tylko ukrywanie pod zwany dywan to jest przyczyna 
wielu złych rzeczy , dyskusja merytoryczna bez wyzwisk tutaj adres w stronę Pana 
Starosty jest po prostu potrzebna , jest niezbędna, zresztą Rada Powiatu Rada od 
słowa Radzić. Co do tego czy powinniśmy omawiać te aspekty finansowe, tak  
Panie Starosto Panie radny Goszczyński tak mieszkańcy powiatu są tutaj 
suwerenem, oni mogą nie oglądać tego , oni mogą tego nie słuchać mają pilota i 
mogą wyłączyć mogą nie włączyć. Ale oni mają prawo ,czy korzystają z tego ich 
sprawa,  mają prawo wiedzieć co się dzieje z ich pieniędzmi to są ich pieniądze oni 
mają prawo wiedzieć co się z nimi dzieje i tyle trudno żeby zmienił zdanie w tej 
sprawie. Dziękuję.” 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu (03:11:41) 
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- „Może zostałem źle zrozumiany , ja nie uważam żebyśmy my ukrywali przed 
mieszkańcami stan budżetu czy coś takiego, ale nie jest naszą rolą przekazywanie 
tego w taki sposób aby wszyscy mieszkańcy powiatu mieliby brać udział w 
sprawach na które my na siebie przyjęliśmy decyzje muszą wyjść stąd , my mamy 
dostać za to pewną ocenę. Natomiast oczywiście mam taką nadzieję, że ten 
budżet w takiej postaci czy elektronicznej czy w postaci na piśmie jest dostępny 
dla każdego mieszkańca Wałcza , że może zajrzeć i zobaczyć i zadać trudne pytania  
zupełnie to nie jest ten problem, który ja poruszałem , dlatego proszę odnosić się 
tylko do tego co zostało poruszone , a nie do ustawianie sobie mnie w roli kogoś 
kto nie rozumie tematu.  

Roman Wiśniewski - Radny Rady Powiatu (03:12:44)  
- „No wyraziłem swoją opinię, tutaj też dyskutujemy, w związku z tym chyba mamy 
rozbieżne widzenie, ale Panie Radny z tym ostaniem zdaniem  już też miałam 
oczywiście nie podejmować dyskusji, bo możemy zostać przy rozbieżnych 
zdaniach , ale ja prosiłem kiedyś Starostę żeby umieszczał materiały sesyjne i do 
wglądu dla mieszkańców i z tego co wiem to się nic nie zmieniło, bo mieszkańcy 
nie widzą nie mogą tak jak my  przejrzeć budżetu w innych gminach samorządach 
jest to możliwe .(…) 
Panie Starosto jeszcze raz, wiele samorządów szanując swoich mieszkańców przed 
sesjami umieszcza te materiały , o których Radni będą dyskutować w sposób 
dostępny dla mieszkańców. Tutaj nie mogę się zgodzić z Panem  Radnym , bo 
mieszkańcy nie mieli możliwości zapoznania się  ze sprawozdaniem z budżetu , 
szkoda, ponawiam tą prośbę. Chyba , że ktoś nie chce, chce cos ukryć .”  

Tadeusz Wenio - Przewodniczący Rady Powiatu (03:14:09) 
- „Dobrze, może ten punkt w interpelacjach i zapytaniach mógłby być”. 

Wobec braku innych głosów Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu  
w porządku obrad.  

h) przyjęcie informacji o stanie mienia Powiatu Wałeckiego za 2021 r., 

Przedmiotową Informację sprawozdanie załączono do materiałów na XXXVIII Sesję 
Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi ono  załącznik do niniejszego protokołu*. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie w trybie jawnym przyjęcie 
informacji o stanie mienia Powiatu Wałeckiego za 2021 r. 
LICZBA OBECNYCH - 16 

GŁOSY ZA  - 15 (radni: Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy 
Goszczyński, Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław 
Maksymowicz, Sławomir Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn,  
Tomasz Srebrzyński, Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch) 
GŁOSY PRZECIW – 1 ( radny: Roman Wiśniewski) 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ –  0 
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W wyniku imiennego głosowania informacja została przyjęta.  
i) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Wałeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu w 

2021 roku, 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem załączono do materiałów na 
XXXVIII sesję Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu*. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie w trybie jawnym projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 
Wałeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 roku. 

LICZBA OBECNYCH  - 16 

GŁOSY ZA  -    14 (radni: Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy 
Goszczyński, Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław 
Maksymowicz, Sławomir Niewczas, Ireneusz Sawczyszyn,  Tomasz Srebrzyński, 
Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch) 
GŁOSY PRZECIW – 1 ( radny: Roman Wiśniewski) 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ –  1 (radny: Janusz Różański) 

W wyniku imiennego głosowania uchwała została przyjęta i otrzymuje Nr 
XXXVIII/251/2022 Uchwała wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu*.  

j) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2021 

rok. 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem załączono do materiałów na 
XXXVIII sesję Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu*. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w trybie jawnym projekt uchwały 
w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2021 rok.  

LICZBA OBECNYCH  - 16 

GŁOSY ZA  - 14 (radni: Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy 
Goszczyński, Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław 
Maksymowicz, Sławomir Niewczas,  Ireneusz Sawczyszyn,  Tomasz Srebrzyński, 
Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch) 
GŁOSY PRZECIW – 1 ( radny: Roman Wiśniewski) 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ –  1 (radny: Janusz Różański) 
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W wyniku imiennego głosowania uchwała została przyjęta i otrzymuje Nr 
XXXVIII/252/2022 Uchwała wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu*.  

Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio pogratulował Zarządowi Powiatu w 
Wałczu otrzymania absolutorium  za 2021 roku . (03:16:56) 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił przerwę. Przerwa trwała od godz. 16.16 do 
godz. 16.30. Po wznowieniu obrad przeszedł do kolejnego punktu obrad.(03:17:01-
3:29:27) 

Ad. pkt 8.  
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu 
za 2021 r.: 
Przedmiotowe Sprawozdanie załączono do materiałów na XXXVIII Sesję Rady 
Powiatu w Wałczu. Stanowi ono  załącznik  nr 2 do niniejszego protokołu*. 
Starosta Wałecki podziękował za udzielone wotum zaufania i absolutorium dla 
Zarządu Powiatu (03:30:57) 
Na sesje przybyła Pani Bożena Terefenko Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Społecznej w Wałczu.  

a) sprawozdanie PCPR w Wałczu, 
b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 

Przedmiotowe stanowisko Zarządu załączono do materiałów na XXXVIII Sesję Rady 
Powiatu w Wałczu. Stanowi ono  załącznik  nr 2 do niniejszego protokołu*. 

c) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w 
Wałczu, 

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 23 czerwca 2022 r. 
po zapoznaniu się ze Sprawozdaniem z działalności Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2021r. zaopiniowała niniejsze sprawozdanie 
pozytywnie. 

d) dyskusja, 
Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu 
poddał pod głosowanie Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2021 r. 

e) przyjęcie sprawozdania. 

LICZBA OBECNYCH - 16 
GŁOSY ZA  -  16 (Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, 
Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, 
Sławomir Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Tomasz Srebrzyński, 
Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
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Ad. pkt 9.  
Informacja na temat realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych na lata 2021-2027, za 2021r.:  
Przedmiotowe Sprawozdanie załączono do materiałów na XXXVIII Sesję Rady 
Powiatu w Wałczu. Stanowi ono  załącznik  nr 2 do niniejszego protokołu*. 

a) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 
Przedmiotowe stanowisko Zarządu  załączono do materiałów na XXXVIII Sesję 
Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi ono  załącznik  nr 2 do niniejszego protokołu*. 

d) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w 
Wałczu,  

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 23 czerwca  2022 r. 
po zapoznaniu się z Informacją na temat  realizacji Powiatowej Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2021-2027, za 
2021r.zaopiniowała niniejsze sprawozdanie pozytywnie. 

c) dyskusja, 
Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu 
poddał pod głosowanie  
Informacje na temat realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych na lata 2021-2027, za 2021r. 

d) przyjęcie informacji. 
LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  -  16 (Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, 
Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, 
Sławomir Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Tomasz Srebrzyński, 
Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 

Ad. pkt 10.  
Informacja na temat  realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji społecznej i przestrzeganie  Praw 
Osób Niepełnosprawnych na lata 2021 -2025, za 2021 r.:   
Przedmiotową Informację  załączono do materiałów na XXXVIII Sesję Rady 
Powiatu w Wałczu. Stanowi ono  załącznik  nr 2 do niniejszego protokołu*. 

a) informacja PCPR w Wałczu,  
b) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu, 
Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 23 czerwca 2022r. po 
zapoznaniu się z Informacją dotyczącą realizacji Powiatowego Programu Działań 
na Rzecz Osób Niepełnosprawnych  w zakresie Rehabilitacji Społecznej 
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i Przestrzeganie Praw Osób Niepełnosprawnych na lata 2021 – 2025, za 2021r. 
zaopiniowała niniejszą informację pozytywnie. 

c) dyskusja, 
Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Wiceprzewodniczący Rady 
Powiatu poddał pod głosowanie Informacje na temat  realizacji Powiatowego 
Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji 
społecznej i przestrzeganie  Praw Osób Niepełnosprawnych na lata 2021 -2025, za 
2021 r. 

d) przyjęcie informacji. 
LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA - 16 (Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, 
Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, 
Sławomir Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Tomasz Srebrzyński, 
Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 

Ad. pkt 11.  
Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2021 dla powiatu wałeckiego: 
Przedmiotowe Sprawozdanie  załączono do materiałów na XXXVIII Sesję Rady 
Powiatu w Wałczu. Stanowi ono  załącznik  nr 23-24 do niniejszego protokołu*. 

a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu  
w Wałczu 

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 23 czerwca 2022r. po 
zapoznaniu się z Oceną zasobów pomocy społecznej za rok 2021 dla powiatu 
wałeckiego zaopiniowała niniejszą ocenę  pozytywnie. 

b) dyskusja 
Radny Jerzy Goszczyński (03:38:19), Bożena Terefenko Dyrektor Powiatowego 
Centrum Pomocy Społecznej w Wałczu (03:39:44), Starosta Wałecki Bogdan 
Wankiewicz (03:45:02) 

Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu 
poddał pod głosowanie Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2021 r. 

c)  przyjęcie sprawozdania 
LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  -  16 (Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, 
Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, 
Sławomir Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Tomasz Srebrzyński, 
Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
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Ad. pkt. 12. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2022 rok: 
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem załączono do  materiałów 
na XXXVIII  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi ono  załącznik nr 30 do 
niniejszego protokołu*. 
Starosta Wałecki zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały (03:47:19). Skarbnik 
Powiatu przedstawił radnym zapisy projektu uchwały wraz z autopoprawką 
(03:47:43) 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady 
Powiatu w Wałczu, /opinia uchwały przed autopoprawką/ 

Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 22 czerwca 2022 
r. po zapoznaniu się z  projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 
Wałeckiego na 2022 rok zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie. 

b) dyskusja, 
Radny Janusz Różański (03:50:50),  Radny Roman Wiśniewski - Radny złożył 
wniosek o zmianie sposobu głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmian 
w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2022 rok. (03:56:59), Skarbnik Powiatu Paweł 
Gwozdecki (03:58:48),  Radny Roman Wiśniewski (04:01:00), Przewodniczący 
Rady Powiatu Tadeusz Wenio -poddał pod głosowanie wniosek radnego Romana 
Wiśniewskiego o zmianie sposobu głosowania nad projektem  uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2022 rok. (04:01:22) 

LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  - 2 (radni: Tadeusz Wenio, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 13 (radni: (Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy 
Goszczyński, Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław 
Maksymowicz, Sławomir Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Tomasz 
Srebrzyński, Bogdan Wankiewicz) 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 1 (radny: Mirosław Wiercioch) 
W wyniku głosowania wniosek został odrzucony.  
Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

c) podjęcie uchwały. 
LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  -  16 (Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, 
Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, 
Sławomir Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Tomasz Srebrzyński, 
Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
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W wyniku imiennego głosowania uchwała została przyjęta i otrzymuje Nr 
XXXVII/253/2022 
Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu*.  

Ad. pkt. 13. 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę NR XXXII/221/2021 Rady Powiatu w 
Wałczu z dnia 16 grudnia 2021r.  w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2022-2034. 
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem załączono Wniosku Zarządu 
Powiatu w Wałczu  na XXXVIII  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi ono  
załącznik nr 30 do niniejszego protokołu*. 

a) dyskusja,  
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 

b) podjęcie uchwały. 
LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  -  16 (Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, 
Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, 
Sławomir Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Tomasz Srebrzyński, 
Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, Roman Wiśniewski) 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
W wyniku imiennego głosowania uchwała została przyjęta i otrzymuje Nr 
XXXVII/254/2022 
Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu*.  

Ad. pkt. 14. 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXVI/214/2018 w sprawie 
określenia tygodniowego obowiązującego wymiaru godzin zajęć niektórych 
nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Wałecki: 
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem załączono do  materiałów 
na XXXVIII  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. Stanowi ono  załącznik nr 30 do 
niniejszego protokołu*. 

a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu  
w Wałczu, 

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 23 czerwca 2022r. po 
zapoznaniu się z  projektem uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXVI/214/2018 
w sprawie określenia tygodniowego obowiązującego wymiaru godzin zajęć 
niektórych nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat 
Wałecki zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie. 

b) dyskusja,  
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Radny Roman Wiśniewski (04:05:36),  Wicestarosta Wałecki Jolanta Wegner 
(04:06:40), Radny Roman Wiśniewski (04:08:00). 

Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

c) podjęcie uchwały 
LICZBA OBECNYCH  - 16 
GŁOSY ZA  -  15 (Bogdan Białas, Janusz Ciaś, Andrzej Gostołek, Jerzy Goszczyński, 
Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, 
Sławomir Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Tomasz Srebrzyński, 
Bogdan Wankiewicz, Tadeusz Wenio, Mirosław Wiercioch, 
GŁOSY PRZECIW - 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 1 (radny: Roman Wiśniewski) 
W wyniku imiennego głosowania uchwała została przyjęta i otrzymuje Nr 
XXXVII/255/2022 
Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu*.  

Ad. pkt. 15. 
Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych 
wniosków, interpelacji i zapytań: 

W materiałach na sesję załączono: pytania  wraz z odpowiedziami  dla radnych 
Janusza Różańskiego,  Romana Wiśniewskiego, Przemysława Maksymowicza 
Cezarego Skrzypczaka i Jerzego Goszczyńskiego. 

W dyskusji udział wzięli: 
Radny Roman Wiśniewski (04:13:50),  Skarbnik Powiatu  Paweł Gwozdecki 

(04:15:33), Radny Roman Wiśniewski  (04:16:51), Przewodniczący Rady Powiatu 

Tadeusz Wenio (04:17:01) 

Ad. pkt. 16. 
Interpelacje oraz zapytania radnych: 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował,  iż zgodnie z art. 21 ustawy  
o samorządzie powiatowym Interpelacje i zapytania składane są na piśmie do 
Przewodniczącego Rady, który przekazuje je niezwłocznie staroście. Starosta, lub 
osoba przez niego wyznaczona, jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie 
nie później niż w terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub zapytania. 

W dyskusji udział wzięli: 
Radny Roman Wiśniewski (04:17:50), Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz 

Wenio (04:18:51), Radny Roman Wiśniewski (04:19:04)  

Ad. pkt. 17. 
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Wnioski i oświadczenia radnych: 

W dyskusji udział wzięli: 
Radny Janusz Różański (04:19:42),  Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio 

(04:24:33), Radny Roman Wiśniewski  (04:24:40), Starosta Wałecki Bogdan 

Wankiewicz (04:25:09), Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio (04:26:10), 

Radny Roman Wiśniewski (04:26:40), Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz 

Wenio (04:27:08), Radny Roman Wiśniewski (04:27:33), Przewodniczący Rady 

Powiatu Tadeusz Wenio (04:27:37), Radny Roman Wiśniewski (04:27:40), 

Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio (04:27:56) 

Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu 
przeszedł do kolejnego punku porządku obrad.  

Ad. pkt. 18. 
Zakończenie sesji: 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu 

o godzinie 17.28 zamknął obrady XXXVIII Sesji Rady Powiatu w Wałczu VI kadencji. 

* - Protokoły z imiennego głosowania radnych stanowią załącznik nr 32 do 
niniejszego protokołu.  

 -    Załączniki do wglądu na Samodzielnym stanowisku ds. obsługi Rady Powiatu. 
 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu 

/-/Tadeusz Wenio  

Protokołowała:  

Główny Specjalista  

/-/Kinga Kanduła  


